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Barbara Ahlmark samt biträdande borgarrådssekreteraren Patrik Ljungman. 

I möten under § 6 deltar Frida Saarinen och Birgitta Ljungdal, konsulter från SWECO 

EuroFutures AB. 

 

 

§ 1 Närvarande 

Noteras närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare.  

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans med 

ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll 1/2013-01-22 justerats 2012-02-04.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

Ledamoten Mirja Räihä (S) önskar få en fördjupad information rörande 

skrivelsen om vård- och omsorgsboende Mariahemmet från lokala 

pensionärsrådet vid Södermalms stadsdelsnämnd som anmälts till 

äldrenämnden under § 23. 

 

Varefter godkänns dagordningen. 

 

 

§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 

Inga skrivelser anmäls. 

   

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Ordföranden Joakim Larsson välkomnar Frida Saarinen och Birgitta Ljungdal 

från SWECO som presenterar rapporten ”Framskrivning av 

äldreomsorgsbehovet för perioden 2013-2040”. 

 

Broschyren ”Måltidsidéer – till vardag och fest”, 2013, delas ut till nämnden. 

 

 

§ 7     Verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 2012 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 105-30/2013 

 

 Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande.  

 

 Äldrenämndens beslut 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens årsredovisning med bokslut för år 

2012 och överlämnar denna verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 

2012 till kommunfullmäktige och stadens revisorer. 

 Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande (MP): 

”Även om verksamhetsberättelsen ger en viss positiv beskrivelse av stadens 

äldreomsorg så finns det anledning att påtala vissa brister.  

Under året har inspektioner utförts i hemtjänstföretag, servicehus, och vård- och 

omsorgsboenden. Brister har framkommit avseende bl.a. bemanning, vård och omsorg 

samt bemötande. Det brister fortfarande i förbättringsområden som dokumentation, 

journalföring, genomförandeplaner och kompetensutvecklingsplaner för personalen. 

Klagomål har framkommit rörande låg personalbemanning samt avsaknad av 

aktiviteter på avdelningen. Det går inte att utläsa hur hemtjänstpersonalens uppdrag 

med dess allt sjukare vårdtagare och kortare besökstid påverkar personalens 

arbetsmiljö. 

Trots det anspråkslösa målet att erbjuda en (1) ungdom sommarjobb i stadens regi har 

äldrenämnden inte nått målet, det borde kunnat gå.  

Det är också oroande att sjukfrånvaron ligger på en betydligt högre nivå än de uppsatta 

målen, 6,5 procent. Ytterligare åtgärder behövs för att få ner sjuktalen. 

Det är bra med satsningar som gjorts på kompetensutveckling och utbildning, även om 

Miljöpartiet vill se mer av ett kulturellt och internationellt kompetenslyft.” 

 

Särskilt uttalande (S): 

”Förvaltningen redovisar att måluppfyllelsen gentemot verksamhetsplan är god. Men 

vi socialdemokrater måste ändå uttrycka vår oro för valfrihetssystemen inom 

hemtjänsten. Antalet utförare har ökat något från förra verksamhetsberättelsen. Men 

det är tråkigt att återigen läsa att avtal har hävts på grund av brister hos utförarna. 

Givetvis anser vi att det är bra att staden agerar snabbt när det gäller oegentligheter 

men å andra sidan är det också ett tecken på kontrollen vid auktorisation brister. Vi vill 

se större politiskt inflytande över vem eller vilka kan få ansvaret att ge omvårdnad till 

de äldre medborgarna. Med det vill vi säga att det inte är tillräckligt att stadsdirektören 

har en delegation både för tecknandet av avtal samt att häva dessa avtal. Därtill anser 

vi att stadsdelsnämnderna borde ha mycket mer att säga till om när det gäller hur 

äldreomsorgen ska organiseras. 

Därtill ställer vi oss undrande över rapporten om uppföljning, granskning och 
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inspektion. Enligt rapporten finns det ingenting att anmärka när det gäller Linnégården 

på Östermalm. Det känns märkligt med tanke på att Linnégården har varit 

uppmärksammad i dagstidningar på grund av brister i verksamhen.” 

 

 

Särskilt uttalande (V): 

”Ett inriktningsmål för kommunfullmäktige är att Stockholm ska vara en trygg stad för 

de boende. Den situation där äldre är som mest utsatta är när de kommer till ett vård- 

och omsorgsboende, när de inte längre klarar att bo hemma och är tvungna att bryta 

upp från det egna hemmet. När nu många boenden ska renoveras alternativt omvandlas 

till andra typer av boenden, blir det lite för uppenbart att målet om trygghet inte sätts i 

första rummet. Vi får lite för många rapporter om att informationen till boenden och 

anhöriga inte fungerar, och i ännu mindre grad möjligheten till inflytande. De äldre 

möts inte med den respekt och integritet de borde kunna förvänta sig. Vänsterpartiet 

anser inte att man kan säga att de äldre är tillförsäkrade ett tryggt vård- och 

omsorgsboende i dag i Stockholms stad. Avvikelserna är alltför många.  

 

Ett nämndmål är att de äldres behov av olika boendeformer ska tillgodoses. Ett av 

äldrenämndens ansvarsområden är att göra en boendeplanering. Vänsterpartiet har 

flera gånger lyft att vi bör få en bättre redovisning av vilka äldreomsorgsboenden som 

är mest attraktiva och vilka som de äldre tackar nej till då det är en viktig kunskap för 

framtida boendeplanering. Nu lyfter även KPR behovet av redovisning av såväl 

eftertraktade som boenden som många avstår ifrån. Vad är eftertraktat, vilka 

konsekvensanalyser kan vi dra? 

 

En av de besvärligaste konsekvenserna med centralupphandlingarna är svårigheten att 

utkräva ansvar. När stadsdelsnämnden inte kan säga upp avtal vid allvarliga 

kontraktsbrott eller fatta beslut om förlängning så försämras medborgarnas, brukarnas 

och de anhörigas möjligheter till inflytande. Den borgerliga majoritetens politik består 

av hänvisningspilar, ansvaret ligger alltid någon annanstans, byråkratin blir allt mer 

svåröverskådlig.  

 

Kvalitet och valfrihet för de äldre ska utvecklas och förbättras, är ytterligare ett 

nämndmål. Valfrihet i borgarnas Stockholm är helt synonymt med antalet utförare. 

Idag finns 142 privata utförare i hemtjänst. Alla dessa 142 utförare styrs dock helt av 

ett biståndsbeslut och av en budget fastlagd i fullmäktige, och antalet utförare säger i 

själva verket absolut ingenting om de äldres valfrihet. Det hade varit mer relevant att 

utvärdera äldres möjlighet till inflytande i sin vardag, t.ex. Det närmaste man kommer 

detta är en redovisning av genomförda rådslag. Men har dessa rådslag resulterat i 

något? Det redovisas inte. 

I övrigt finns under denna rubrik även redovisningar av utbildningsinsatser, och 

givetvis är kunskap hos personalen en förutsättning för äldres inflytande i det dagliga 

livet, men inte ens den mest välutbildade personal kan ersätta frånvaron av verkligt 

inflytande över den biståndsbedömda insatsen. 

 

Vad gäller målet mångfald av utförare så är det uppenbart att sedan länge väl kända 

institutioner av karaktären ideella organisationer och stiftelser drar sig ur. Röda Korset, 

Ersta, Borgerskapet har alla sagt upp avtal med staden för att de anser att villkoren inte 
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längre är rimliga. Majoriteten har svarat att de ser över villkoren och att dessa tvärtom 

blir bättre. Men Ersta kommer t.ex. inte att återuppta sin hemtjänst. De har gjort 

bedömningen att den nya ersättningen fortfarande inte är tillräcklig, att den fortfarande 

har urholkats sett i ett längre perspektiv och att det fortfarande inte är möjligt att utföra 

en hemtjänst som är tillfyllest.” 

 

 

§ 8      Handlingsplan för ökad insamling av matavfall i Stockholms stad för  

           biologisk behandling 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 303-442/2012 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-75/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ersättaren 

Madeleine Sjöhage (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut med  

stöd av vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att det finns två förslag till beslut: 

förvaltningens förslag till beslut som stödds av (M), (FP), (S) och 

ersättaryrkande från (C) och ett gemensamt förslag till beslut från (V)  

och (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S) och (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsens som sitt svar på remissen ”Handlingsplan för ökad 

insamling av matavfall i Stockholms stad för biologisk behandling”. 

 

Reservation från (V) och (MP):  

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) med instämmande av vice 

ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och hänvisar till ett gemensamt yrkande: 

”Vi yrkar gemensamt att äldrenämnden beslutar att godkänna förvaltningens förslag 

till beslut, därutöver anföra nedan tillägg, och överlämna till kommunstyrelsen som sitt 

svar på remissen: 
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Äldrenämnden ger även äldreförvaltningen i uppdrag att i riktlinjerna för hemtjänst 

tydliggöra att källsortering ska vara en naturlig del av hemmets skötsel, och ingå i 

biståndet för hemtjänst. Utbildnings- och informationsinsatser ska erbjudas berörda 

personalgrupper.” 

 

Särskilt uttalande (MP): 

”Det är viktigt att handlingsplanen för insamling av matavfall för biologisk behandling 

ses i ett vidare perspektiv. I första hand bör eftersträvas att matavfallet blir så litet som 

möjligt. Kring detta finns det många åtgärder som kan framhållas. Inom äldreomsorgen 

handlar det exempelvis om att se till att de äldre serveras god och näringsriktig mat 

under trivsamma former.  

Det matavfall som trots allt uppkommer bör givetvis sorteras ut och hanteras på det 

sätt som handlingsplanen beskriver. Stadens egna verksamheter har en viktig roll i 

detta sammanhang.  

Avfallshanteringens struktur och organisation måste vara så genomtänkt och effektiv 

att förluster undviks av återvinningsbara element (biogas m.m.).”  

 

 

§ 9      Ansökan om stimulansbidrag från Socialstyrelsen - projektet  

           Omvårdnadslyftet - dnr 6452/2011 

            

Ärende 

Föreligger ärende dnr 108-35/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande.  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens ansökan till Socialstyrelsen om 

statsbidrag – omvårdnadslyftet - på 22 870 855 kr (tjugotvåmiljoner-

åttahundrasjuttiotusenåttahundrafemtiofemkronor) för år 2013. 

2. Äldrenämnden uppdrar åt äldreförvaltningen att administrera 

omvårdnadslyftet 2013. 

 Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande (MP): 
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”Omvårdnadslyftet är en viktig del för att öka kvaliteten och kompetensen hos de som 

arbetar inom äldreomsorgen.  

Nästa steg borde bli att stimulera kompetens om olika kulturer och språk hos 

personalen. Det skulle ytterligare höja livskvalitén för de äldre, samtidigt som det 

skulle skapa ett ökat intresse för fler att söka sig till arbete inom Stockholms 

äldreomsorg.” 

 

Särskilt uttalande (S): 

”Det är viktigt att se till att stimulansmedel kommer hemtjänsten till del. Den 

förändringen som med all säkerhet kommer att innebära att en del av hemsjukvården 

ska tas över av kommunen innebär att det finns behov att höja kompetensen inom 

hemtjänsten.” 

 

Särskilt uttalande (V): 

”Av detta ärende framgår att man egentligen inte vet hur utbildningsnivån verkligen är 

inom äldreomsorgen. Men vad vi förstår så måste en sådan inventering göras om 

staden ska få del av medlen och att det gäller all offentligt finansierad äldreomsorg, 

åtminstone för den tredje delpremien. Det är otydligt dock vad gäller den första och 

den andra. Vi välkomnar en inventering och anser att den egentligen redan borde 

finnas och att den självklart också ska omfatta all privat äldreomsorg. Det är viktigt att 

kompetensutbildningen kopplas till arbetsplatsen genom handledning och det som 

gäller där när det gäller bemanning, arbetsvillkor och kvalitet.  

Det finns vidare forskning som visar att individuell utbildning inte räcker.  

Se: http://www.liu.se/forskning/forskningsnyheter/1.420862?l=sv 

I korthet går denna forskning ut på att kompetensutveckling av de anställda som ingår i 

en mer långsiktig strategi för att förbättra verksamheten ger större effekt. Då styrs 

utbildningen mer av behoven i verksamheten och integreras också mer i den. Kurser 

och handledning går hand i hand. När äldreomsorgen upphandlas på kontrakt för tre – 

fem år är det betydligt svårare att få till långsiktiga strategier för att utveckla 

verksamheten. Styrprinciper som ”eget val” eller ”kundval” tenderar också att 

åsidosätta frågor om kompetens hos de anställda. Personal som inte har tid, ork eller 

trygghet i sin anställning kan inte heller ta till sig eller omsätta kunskaper i 

verksamheten. Därför behöver kompetensfrågor kopplas till frågor om arbetsvillkor, 

bemanning, inhyrning av arbetskraft och kvalitetskrav vid upphandling.” 

 

 

§ 10     Fastställande av väsentligt belopp vid interimsbokföring  

            i tertialrapporter och årsbokslut 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 409-112/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 
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            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

            och fastställer den lägsta beloppsgräns för interimsbokföring  

            för år 2013 till 100 000 kr exklusive moms.  

 

      Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

§ 11    Ändring/Tillägg i äldrenämndens delegationsförteckning  

                

Ärende 

Föreligger ärende dnr 102-115/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tillägg i delegationsförteckning (dnr 103-323-2011) 

under rubriken 3 Personalärenden av en ärendegrupp 3.27 ”Beslut om löne- 

och löneförmånsutbetalningar till anställda enligt gällande avtal.” 

 

2. Äldrenämnden höjer under rubriken 2. Ekonomi, Upphandling, mm i   

             ärendegrupper 2.8, 2.9 och 2.10 belopp på 50 tkr till 100 tkr och beslutar att in-  

             och utbetalningar av fakturor och räkningar upp till 100 tkr ej anmäls till  

             nämnden. 

 

3. Äldrenämnden delegerar förtecknade ärenden och ärendegrupper till angiven 

befattningshavare enligt bilaga. 

 

4. Äldrenämnden överlåter åt förvaltningschefen rätt att vidaredelegera 

förtecknade ärenden och ärendegrupper som anges i bilaga till annan anställd. 

 

5. Ovan nämnda tillägg och ändringar i delegationsförteckningen gäller från och 

med den 1 mars 2013. 

 

 

§ 12      Svar på skrivelse från ledamoten Torun Boucher (V) om korttidsboende  

             under bostadsanpassning 

              

Ärende 

Föreligger ärende dnr 0112-434/2012  
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Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) ger förvaltningen eloge för tjänsteutlåtandet 

med instämmande av övriga partier. 

  

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen om korttidsboende under bostadsanpassning.  

 

 

§ 13     Fyllnadsnominering till rådet för funktionshinderfrågor – gemensamt för 

            socialnämnden, äldrenämnden och överförmyndarnämnden  

               

Ärende 

Föreligger ärende dnr 108-105/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden beslutar för sin del att utse Håkan Jarmar (RSMH) till en  

            ledamot i socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndarnämndens    

            gemensamma råd för funktionshinderfrågor för återstående mandattiden  

            åren 2013-2014. 

 

 

§ 14     Anmälan av ”Framskrivning av äldreomsorgsbehovet under perioden  

            2013-2040”, rapport från Sweco EuroFutures AB 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 503-66/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 
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 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”När det gäller forskningen, som förvaltningen hänvisar till, är det svårt att se vilken 

forskning de menar. När det står att ”forskningen” tyder på att det är friska år som 

läggs till livet kan det vara rimligt att påpeka att långt ifrån all forskning tyder på 

detta.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Rapporten från Sweco är omfattande men väcker samtidigt fler frågor. Rapporten 

anger att högutbildade människor har ett mindre behov av omsorg på ålderns höst. Vi 

hade önskat att få en analys om varför. Det skulle kunna innebära att nämnden kan 

lättare planera äldreomsorgens innehåll men den kunskapen skulle kunna vara viktig 

även för landstingets hälso- och sjukvård. Målet borde vara att jämna ut skillnaderna i 

hälsa inom de olika socioekonomiska grupperna. 

Ytterligare frågor som väcks är givetvis bedömningen Sweco gör när det gäller att 

sammanboendet minskar behovet av äldreomsorg. Är det så att vi börjar kallt räkna på 

att äkta makar (oftast kvinnor) tar hand om varandra i större utsträckning framöver? 

RUT- tjänster nämns också i rapporten. Ska RUT ersätta hemtjänst i framtidens 

Stockholm? 

Vi ser att det kommer att ligga ett stort ansvar på regionerna när det gäller planering av 

äldreomsorgen. Det kommer att behövas olika typer av boenden och det vore bra om 

även äldrenämnden började måla en framtidsbild om äldreomsorgen. Till det måste 

man koppla forskning och analys om hur sjukdomar hos äldre utvecklas. Hur påverkar 

den medicinska utvecklingen demenssjukdomarna. Och givetvis hur den tekniska 

utvecklingen påverkar utformningen av äldreomsorg.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Utredningens prognoser bygger till stor del på att behovet av äldreomsorg minskar 

därför att äldre med bättre ekonomi väljer att anlita skattefinansierade RUT-tjänster i 

stället för att ansöka om hemtjänst via äldreomsorgen. På så sätt slipper de 

biståndsbedömningen som av många uppfattas som integritetskränkande. Människor 

som saknar ekonomiska resurser och har lägre pension tvingas däremot genomgå en 

biståndsbedömning för att få rätt till skattefinansierad hemtjänst.  

En planering av äldreomsorgen kan inte bygga på att ekonomisk svagare grupper ska 

få tillgång till skattefinansierad hemtjänst först efter att ha utsatts för 

biståndsbedömning, medan de ekonomiskt starkare skaffar sig samma 

skattefinansierade hjälp via RUT. Det innebär en stor orättvisa och har drag av 

gammalt fattigvårdstänkande. Det strider i princip också helt mot den kommunala 

likabehandlingen av medborgarna även om subventionen/skattefinansieringen kommer 

från olika håll, stat och kommun.   

Utredningen kan alltså inte läggas till grund för planering av framtida äldreomsorg 

med skulle å andra sidan kunna användas som utgångspunkt för att påskynda 

borttagandet av biståndsbedömningen för de så kallade servicetjänsterna i 

hemtjänsten.”  
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§ 15    Rådslag om äldreomsorgen resultat 2012 och inriktning 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 0110-138/2012  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner redogörelsen om rådslag 2012 och inriktningen för  

            år 2013, i övrigt lägger anmälan till handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Rådslagen under 2012 gav flera intressanta erfarenheter utifrån deltagarnas 

synpunkter och önskemål. Det är viktigt att skapa en öppen diskussion om vad som är 

bra och framförallt vad som kan bli bättre inom äldreomsorgen.   

 

Det skiljer ganska mycket mellan tjänsteutlåtanden där det står att de äldre inte vill bo i 

servicehus och det som de äldre uttrycker när de väl får komma till tals. 

Generellt framkommer att många vill ha servicehusen kvar. Samt att det ska finnas 

personal närvarande dag som natt. Att dementa inte ska bo på servicehus utan i 

gruppboende. Annat som efterfrågas är god mat, utbildad personal, aktiviteter och 

utevistelse. Liksom mer tid och vänlighet.  

Tillgång till önskat boende efter behov återkommer ofta.  Det framhålls att 

servicelägenheter fördelas nu till boende med behov av sjukhem eller gruppboende 

medan den verkliga målgruppen nekas bistånd. Det framförs önskemål om att det ska 

finnas avlastningsboende, korttidsvård med resurs kring boende samt deras anhöriga. 

Det finns önskemål om att det skapas en frivilligcentral i varje stadsdel där olika 

pensionärsorganisationer och föreningar tillsammans med personal organiserar 

aktiviteter, social samvaro och fysiska aktiviteter.   

 

Rådslag är ett bra sätt att insamla synpunkter på vad de äldre värdesätter när det t.ex. 

gäller god vård och en meningsfull tillvaro.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Även om representativiteten hos den här typen av enkätmaterial alltid kan ifrågasättas 

är utfallet mycket intressant. Två tendenser är särskilt viktiga att beakta. Den ena är att 

många som svarat pekar på resursbrister, att det satsas för lite pengar på äldreomsorgen 

vilket framför allt leder till att verksamheten är underbemannad och att för lite tid kan 
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läggas på varje omsorgstagare. En annan är att en inte så liten andel av de svarande är 

kritiska till åtminstone delar av det s.k. valfrihetssystem som alliansen gjort till ett 

överordnat, ideologiskt motiverat självändamål. I bägge fallen finns det skäl till 

omprövning av politiken. För att bättre kunna ta till vara de signaler som framkommer 

i den här typen av material kan det vara motiverat med en mera systematisk 

sammanställning - givetvis med respekten mot de svarande.” 

 

 

§ 16    Redovisning av överenskommelse mellan Stockholms stad och den  

           idéburna sektorn 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 60903-13/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner för sin del redovisningen av Överenskommelse     

            mellan Stockholms stad och den idéburna sektorn och lägger rapporten till  

            handlingarna. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Det har gått kort tid sedan överenskommelsen i Stockholm gjordes. Det finns all 

anledning att följa utvecklingen vidare. För övergripande resonemang hänvisar vi till 

vad Miljöpartiet sagt i kommunfullmäktige 2012-06-11. 

Stockholm har valt enbart social- och äldrenämnderna som part, på det sättet är 

området avsmalnat. Integrationsområdet finns exempelvis inte med där det finns en 

särskild överenskommelse nationellt, på motsvarande vis som det sociala. 

 

Särskilt viktigt är också att beakta argument från organisationer som valt att stå 

utanför, till exempel kring rollen som röstbärare. Det är viktigt att dessa 

organisationers relation till staden inte påverkas negativt av att de står utanför 

överenskommelsen.” 

 

 

§ 17    Anmälan av redovisning av brandpreventionsprojektet:         

           ”Brandsäkerhet hos äldre i Stockholms stad”  

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 605-17/2013  

 

 Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S), ledamoten Torun 

Boucher (V) och ersättaren Madeleine Sjöhage (C) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut.  

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att det finns två förslag till beslut: 

förvaltningens förslag till beslut som stödds av (M), (FP), (S), (V) och 

ersättaryrkande från (C) och ett eget förslag till beslut från (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S), (V) och (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning av projektet 

”Brandsäkerhet hos äldre i Stockholms stad” och lägger rapporten till 

handlingarna. 

 

Reservation från (MP):  

Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och 

hänvisar till ett eget yrkande:  

”Miljöpartiet yrkar att äldrenämnden beslutar  

- i huvudsak enligt förvaltningens förslag  

- att följa upp att kontaktpersoner utses i respektive stadsdelförvaltning under 

året, och därutöver anför: 

Det är viktigt att det förebyggande arbetet med att förhindra bränder i boenden hos 

äldre fortsätter. Det är därför viktigt att respektive stadsdelsförvaltning och SSBF 

lokala distrikt utser en kontaktperson för att bygga upp ett kontaktnät för att underlätta 

arbetet med att öka brandsäkerheten för äldre. Det är annars en fara med att när projekt 

försvinner så finns det ibland varken pengar eller någon som håller i frågan.”   

 

Särskilt uttalande (S): 

”Enligt ärendet har staden i sina avtal en skrivning som anger följande: "Vi ser gärna 

att utföraren arbetar förebyggande för att undvika bostadsbränder". Det borde vara 

självklart att detta borde vara ett skall krav i alla upphandlingar och auktorisationer 

inom staden. Något annat är inte acceptabelt.” 

 

 

§ 18    Anmälan av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § SoL för kvartal 4 år 2012 

 

Ärende 
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Föreligger ärende dnr 507-69/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar  

            anmälan med sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av ej  

            verkställda beslut enligt 4 kap 1 § Socialtjänstlagen för kvartal 4 2012 till  

            kommunfullmäktige.  

 

 

  § 19   Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation enligt lista 

             

Ärende 

Föreligger följande delegationsbeslut:  

a/ Beslut inom ärendegrupp 4 att bevilja Svensk-polska seniorcenter  

    kompletterande verksamhetsbidrag 2013 angående hyreskostnader 

    (dnr 102-19/2013) 

b/ Förteckning över beslut inom ärendegrupp 2.8-2.10 Ekonomi och  

    upphandling, för kvartal 4 år 2012 

    (dnr 103-15/2013) 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 20     Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2/2013-02-12 

 

            Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 21     Anmälan av protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och  

            överförmyndarnämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor  

            från sammanträden den 31 januari 2013 och den 18 februari 2013 

       

 Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 22    Anmälan av postlista för tiden 2013-01-01 – 2013-01-31 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

 Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 23    Anmälan av ett yttrande från Södermalms stadsdelsnämnds  

           Pensionärsråd från den 29 januari 2013 

 

Föreligger en skrivelse från Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd ”Angående 

missförhållanden på Mariahemmet sommaren 2012” (dnr 604-122/2013). 

           

 

            Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för beredning och 

uppdrar åt förvaltningen att återkomma med information till nästa 

sammanträde.  

 

 

§ 24     Övriga frågor    

 

Inga övriga frågor anmäls. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


